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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-
21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

Plats och tid Naverlönnsalen, onsdagen den 21 maj 2025 kl 19:00-19:55, ajourneras 19:15-
19:20 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolista på sida 2 

 Tjänstgörande ersättare 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 3 

Justerare Ingegerd Eriksson och Leif Göthed 

Justeringens plats och datum Digital justering, 2025-05-26 
 
Underskrifter 
 Sekreterare 

 
Protokollet signeras digitalt, se sista sidan i protokollet 

Paragrafer §§ 29-43 
 Pernilla Hedetoft  

 Ordförande 

 
Protokollet signeras digitalt, se sista sidan i protokollet  

 Lars Nordberg  

 Justerare 

 
Protokollet signeras digitalt, se sista sidan i protokollet  

 Ingegerd Eriksson                                   Leif Göthed   
 
 Anslagsbevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2025-05-21 

Anslaget sätts upp 2025-05-27 Anslaget till och med 2025-06-18 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
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Närvarolista 
Beslutande  

Ledamöter 

Lars Nordberg (M), Ordförande 
Linda Allansson Wester (M) 
Hans Järvestam (M), 1:e vice ordförande 
Erik Stoy (M) 
Per Mattsson (M) 
Dan Nilsson (M) 
James Perlman (M) 
Anna Netterheim (M) 
Ulf Lennerling (M) 
Ewa Lennerling (M) 
Sara Ripa (C) 
Ingegerd Eriksson (C) 
Kristoffer Linné (L) 
Björn Wennerlund (KD) 
Sofie Danielsson (KD) 
Ambjörn Hardenstedt (S) 
Hellen Boij-Ljungdell (S), 2:e vice ordförande 
Leif Göthed (S) 
Lise-Lott Gsaxner (S) 
Torbjörn Sköld (S) 
Heléne Hardenstedt (S) 
Göran Malmberg (S) 
Ewa Bohlin (S) 
Ann-Charlotte Ziegenfeldt (S) 
Per-Ola Valastig (MP) 
Steen Salling (SD) 
Magnus Lilja (SD) 
Caroline Gullstrand (SD) 
Monalisa Flamander (SD) 
Mats Carlsson (SD) 
Tobias Ström (SD) 
Tommy Rosenberg (SD) 
Monica Lindberg Persson (SD) 
Morgan Pedersen (-) 
 

Tjänstgörande ersättare 

Peter Jansson (M) för Ewa Dahl (M) 
Geir Hansen (S) för Andreas Johansson (S) 
Dan Andersson (SD) för Peter Frost Jensen (SD) 
Mats Nilsson (SD) för Ronny Johnsson (SD) 
Helena Carlsson (SD) för Anders Nilsson (SD) 
Carin Falck (BP) för Birgitta Delring (BP) 
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Jan-Olof Nilsson (BP) för Jonathan Wetterström (BP) 
Reino Lindberg (ÄS) för Mats Bentmar (ÄS) 
Erik Almgren (ÄS) för Peter Henriksson (ÄS) 

Ersättare 

Anne Jönsson (M) 
Yvonne Aulin (M) 

Övriga närvarande (tjänstepersoner m.fl.) 
Johan Lundgren, Kommundirektör 
Teresa Fridell, Stabschef 
Pernilla Hedetoft, Kommunjurist 
Oscar Andersson, IT-tekniker 
 
 

 

SD Sverigedemokraterna L Liberalerna 
M Moderaterna MP Miljöpartiet 
S Socialdemokraterna ÄS Älska Svedala 
BP Barapartiet KD Kristdemokraterna 
C Centern V Vänsterpartiet 
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§ 29  

Redovisning av resultat Folkomröstning 11 maj 
2025 
Dnr 2025-000161  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att ha tagit del av informationen och att lägga den till handlingarna. 
  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 12 februari 2025 § 12 att resultatet från 
folkomröstningen redovisas till kommunfullmäktige på närmast kommande 
sammanträde, det vill säga 21 maj 2025.  

Redovisning ska bestå av antal röstberättigade, antal röstande, antal röster per 
svarsalternativ, samt ogiltiga röster. Redovisning ska ske både per 
omröstningsdistrikt och Svedala kommun som helhet.   

Valnämnden har tagit fram en mall efter kommunfullmäktiges önskemål om hur 
resultatet ska presenteras.  
Folkomröstningsdagen var söndag 11 maj då distrikten räknade rösterna på 
kvällen. Vid valnämndens mottagning samma kväll sammanställdes distriktens 
resultat i ett preliminärt resultat som publicerades på hemsidan och 
kommunicerades till pressen.  
På onsdagen 14 maj genomförde valnämnden den slutliga granskningen av 
rösterna och fastställde då det slutgiltiga resultatet i folkomröstningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse av utredare och tillika valsamordnare, daterad 2025-05-14. 

Protokollsutdrag valnämnden 2025-05-14, § 35.  
Bilaga 1 till valnämndens protokoll § 35 Redovisning av slutligt resultat av 
folkomröstningen 11 maj 2025.   
Protokollsanteckning från Sverigedemokraterna och Älska Svedala, 2025-05-
21. 
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Beslutsgång 
Ordförande inleder med att konstatera att det är upp till Kommunfullmäktige att 
besluta om huruvida den inlämnade protokollsanteckningen från 
Sverigedemokraterna och Älska Svedala ska godkännas eller ej. 
Ordförande ställer därför förslag om huruvida protokollsanteckningen ska 
godkännas eller ej mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
protokollsanteckningen ej ska godkännas. 
Votering begärs och genomförs. 
Voteringsproposition: Den som vill godkänna protokollsanteckningen röstar 
NEJ, den som inte vill att den ska godkännas röstar JA. 

Med 16 nej-röster, 0 ja-röster samt 28 som avstår finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar att godkänna protokollsanteckningen.  
Omröstningsresultatet framgår av bilaga till detta protokoll. 

 

Protokollsanteckning 

Magnus Lilja (SD) lämnar protokollsanteckning från Sverigedemokraterna och 
Älska Svedala, se bilaga i slutet av protokollet. 
 

 

Beslut skickas till 
Valnämnden 
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§ 30  

Ekonomisk uppföljning med prognos, Rapport 1 
2025 (UR1) för Svedala kommun 
Dnr 2025-000118  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna uppföljningsrapport 1 2025 för Svedala kommun. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Årets första ekonomiska rapport har sammanställts. Rapporten redogör bland 
annat för innevarande års prognostiserade resultat och budgetavvikelser.  
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna rapporten. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 47. 

Uppföljningsrapport 1 2025, Svedala kommun. 
Presentation Kommunstyrelsens arbetsutskott om ekonomisk uppföljning 1, 
daterad 2025-04-23. 

Uppföljningsrapport UR 1 Bygg- och miljönämnden 2025. 
Protokollsutdrag Bygg- och miljönämnden 2025-04-24, § 55. 

Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 51. 

Uppföljningsrapport 1 Socialnämnd UR1 2025. 
Protokollsutdrag Socialnämnden 2025-04-23, § 25. 

Uppföljningsrapport 1 2025 Kultur- och Fritidsnämnden. 

Protokollsutdrag Kultur- och fritidsnämnden UR 1 2025-04-09, § 11. 
Uppfölljningsrapport utbildning UR 1 2025. 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2025-04-28, § 26. 
Uppföljningsrapport Teknisk nämnd UR 1 2025-03-31. 

Protokollsutdrag Ekonomisk uppföljning UR 1 Teknisk nämnd, § 22. 
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Beslut skickas till 
Ekonomienheten  

Samtliga nämnder 
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§ 31  

Ombudgetering investeringsbudget 2025 
Dnr 2024-000389  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att inom kommunstyrelsen ombudgetera investeringsmedel på 1 000 tkr från 
projekt systemuppgradering till projekt skrivare, samt  
att ombudgetera 370 tkr från socialnämnden till teknisk nämnd avseende 
intäkter för Holmagårdens restaurang. 

     

Sammanfattning av ärendet 
Ombudgetering investeringsbudget 
Kommunens multifunktions-skrivare behöver bytas ut inom de närmsta åren 
eftersom de är gamla, uttjänta och dyra i drift. De flesta av de cirka 110 skrivare 
som finns i kommunen i dag köptes in under 2018. Kommunens servicepartner 
Konica Minolta lade på en förhöjd serviceavgift med cirka 0,5 mnkr per år för att 
upprätthålla avtalet med anledning av skrivarnas ålder. Om kommunen påbörjar 
ett utbyte av maskiner under 2025 som fortlöper under 2026 hävs den förhöjda 
avgiften. Total kostnad för utbyte av kommunens skrivare beräknas till cirka 4,0 
mnkr. Utbytet kommer genomföras under tre år utifrån en prioriteringsordning 
och kommer att hanteras i budgetprocesserna för respektive år. I samband med 
utbytet görs en översyn över vilka skrivare som ska vara kvar och vilka som ska 
tas bort.  

Kommunens IT-enhet har löpande investeringsmedel för bland annat server 
och nätverk och under 2025 kan 500 tkr av dessa medel disponeras för inköp 
av skrivare. För att kunna genomföra ett större inköp av skrivare redan i år kan 
1,0 mnkr i investeringsmedel omdisponeras från projekt uppgradering av 
system. Det är möjligt eftersom det inte planeras för några uppgraderingar 
under 2025 som avser en investering.  

Ombudgetering driftsbudget mellan nämnder 
Restaurangen på Holmagården drivs av Serviceenheten inom teknisk nämnd 
men försäljningsintäkterna från restaurangen för luncher med mera tillfaller 
socialnämnden. Intäkterna bör tillfalla den enhet som bedriver verksamheten 
och för att detta inte ska leda till ökade nettokostnader för socialnämnden bör 
en budgetjustering mellan socialnämnd och teknisk nämnd genomföras 
motsvarande intäktsbortfallet, 370 tkr per år.  

Verksamheterna är överens om förändringen och nämnderna är informerade.   
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Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 59. 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 62. 

Tjänsteskrivelse av controller Charlotte Antonius, daterad 2025-04-03. 

     

 
     

Beslut skickas till 
IT-enheten 
Socialnämnd 

Teknisk nämnd 
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§ 32  

Etablering av familjecentral i Svedala tätort 
Dnr 2023-000198  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att ge utbildningsnämnden och socialnämnden i uppdrag att inför januari 2026 
etablera en familjecentral i enlighet med avsiktsförklaring som tecknats med 
Svedala vårdcentral AB, 

att familjecentralen etableras i nuvarande Frejaparkens förskola under namnet 
Svedala familjecentral,  
att under 2025 tilldela utbildningsnämnden 250 tkr för inköp av inventarier samt 
för rekrytering och lön för obligatorisk samordnare av familjecentral; av dessa 
250 tkr avses 150 tkr för inventarier och 100 tkr för personalkostnader, samt  

att finansiering av investeringen på 100 tkr sker genom minskning av eget 
kapital och att finansieringen av driften på 150 tkr sker genom minskning av 
finansiell reserv. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Svedala vårdcentral avser att bygga en ny vårdcentral i Svedala tätort, där 
familjecentral ska vara en del av verksamheten. Den nya vårdcentralen 
planeras att vara etablerad mellan 2027 och 2029 och förutsätter ett nytt avtal 
mellan Svedala kommun och Svedala vårdcentral. Under tiden finns 
förutsättningar att etablera en mindre familjecentral i nuvarande Frejaparkens 
förskola, Svedala tätort. 

Genom tre delegationsbeslut föreslår utbildningsnämnden och socialnämnden 
att kommunstyrelsen beslutar att ge utbildningsnämnden och socialnämnden i 
uppdrag att inför januari 2026 etablera en familjecentral i enlighet med 
avsiktsförklaring som tecknats med Svedala vårdcentral AB, att familjecentralen 
etableras i nuvarande Frejaparkens förskola under namnet Svedala 
familjecentral, samt att under 2025 tilldela utbildningsnämnden 250 tkr för inköp 
av inventarier samt för rekrytering och lön för obligatorisk samordnare av 
familjecentral; av dessa 250 tkr avses 150 tkr för inventarier och 100 tkr för 
personalkostnader.  
I delegationsbesluten anmodar både utbildningsnämnden och socialnämnden 
om pengar i budget 2026 för drift, personalkostnader, drift av lokaler, drift av 
verksamhet, hyra. Kommunstyrelsens arbetsutskott avvisar dessa anmodanden 
med hänvisning till att äskanden till budget 2026 ska ske genom ordinarie 
budgetprocess (som pågår). 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen har berett ärenet och 
föreslår kommunfullmäktige besluta enligt ovanstående. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 52. 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 55. 

Delegationsbeslut Socialnämnden om budget 2026 om medel för familjeteamet. 

Delegationsbeslut Socialnämnden om etablering av familjecentral. 
Delegationsbeslut Utbildningsnämnden om etablering av familjecentral. 

Protokollsutdrag Utbildningsnämnden 2025-04-28, § 29. 
Avsiktsförklaring mellan Svedala kommun och Svedala VC AB. 

Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-06-03, § 64. 

Yrkanden 
Hans Järvestan (M), med instämmande av Per Mattsson (M), Ambjörn 
Hardenstedt (S) och Heléne Hardenstedt (S), yrkar bifall till liggande förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det enbart ligger ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag. 

Beslut skickas till 
Utbildningsnämnden 

Socialnämnd 
Svedala Vårdcentral AB 

 



 

 

13(30) 

KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 33  

Anmälan om motion om att skapa en inomhushall 
i Svedala kommun 
Dnr 2025-000173  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att överlämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 
     

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna genom Caroline Gullstrand och Mats Carlsson lämnar 
förslag om att skapa en inomhushall i Svedala kommun.  
Enligt motionen så har Svedala kommun idag flera möjligheter för olika former 
av inomhusaktiviteter, men det saknas en anläggning med konstgräsplan. 
Många barn, föräldrar och lokala föreningar har uttryckt en stark önskan om en 
sådan hall, som skulle ge helt andra förutsättningar för idrott och aktivitet under 
årets alla månader. Denna brist innebär att föreningar och enskilda utövare 
tvingas resa utanför kommunen för att få tillgång till liknande faciliteter, vilket 
innebär extra tid och kostnader. 
För att främja folkhälsan, stärka det lokala föreningslivet samt skapa en attraktiv 
mötesplats för invånarna föreslås därför att Svedala kommun bygger en ny 
inomhushall med konstgräsplan. 
En inomhushall med konstgräsplan skulle gynna hela kommunen, skapa bättre 
förutsättningar för fysisk aktivitet året runt, samt stärka kommunens 
attraktionskraft för såväl befintliga som nya invånare. Genom att svara på de 
önskemål som tydligt uttryckts från föreningslivet, barnfamiljer och enskilda 
invånare bidrar satsningen till att främja idrottande bland ungdomar, öka 
gemenskapen mellan invånarna och erbjuda ett långsiktigt positivt tillskott till 
kommunens fritids- och kulturutbud. 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna att 
kommunfullmäktige beslutar: 
- Att ta fram en kalkyl och kostnadsanalys för anläggande och drift av en 
inomhushall med konstgräsplan enligt ovanstående specifikationer. 
- Att utreda var en sådan inomhushall skulle kunna placeras. 

Handlingar i ärendet 
Anmälan om motion om att skapa en inomhushall i Svedala kommun 2025-05-
19. 
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Beslut skickas till 
Kommunstyrelsens nämndsekreterare 
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§ 34  

Anmälan om motion om att skapa en unik 
temalekplats i Klågerup 
Dnr 2025-000172  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att överlämna motionen till Teknisk nämnd för beredning. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna genom Caroline Gullstrand (SD) och Mats Carlsson (SD) 
lämnar förslag om att skapa en unik temalekplats i Klågerup.  
I motionen framförs bl.a. att Svedala kommun är en växande ort med en stark 
gemenskap och en vilja att utvecklas. Lekplatser är viktiga för barns utveckling 
och erbjuder en plats för lek och social interaktion. En temalekplats kan vara ett 
bra sätt att attrahera besökare, och ge invånarna i Klågerup en unik plats att 
samlas på. Detta skulle inte bara vara ett bra tillägg till vår befintliga 
infrastruktur, utan också bidra till att öka kommunens synlighet och 
attraktionskraft för besökare från närliggande kommuner. En sådan etablering 
skulle också kunna gynna det lokala näringslivet, exempelvis genom ökad 
turism, vilket leder till fler besök på caféer, restauranger och butiker i 
närområdet. Sverigedemokraterna föreslår därför att kommunfullmäktige 
beslutar: 

- Att utreda möjligheterna till etablering av en temalekplats i Klågerup, inklusive 
kostnadsberäkning och förslag på lämpliga teman och placeringar. 
- Att kommunen avsätter medel för att finansiera projektet i den kommande 
budgeten. 

Handlingar i ärendet 
Motion från Sverigedemokraterna om temalekplats Klågerup 2025-05-20. 
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Beslut skickas till 
Teknisk nämnd 
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§ 35  

Anmälan om motion om inrättande av en Klimat- 
och miljöfond för klimatsmarta och naturvänliga 
initiativ  
Dnr 2025-000174  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att överlämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna genom Ambjörn Hardenstedt (S) och Miljöpartiet de gröna 
genom Per-Ola Valastig (MP) har anmält motion om inrättande av en klimat- 
och miljöfond. I motionen anges bl.a. att för att Svedala kommun ska kunna nå 
sina mål inom klimat- och hållbarhetsområdet så krävs inte bara kommunala 
insatser utan ett brett engagemang från invånare, bostadsrättsföreningar och 
det lokala näringslivet. En klimat- och miljöfond skulle kunna medfinansiera 
lokala projekt med tydlig klimat- och miljönytta. En klimat- och miljöfond skapar 
incitament för att fler ska agera hållbart. Det föreslås därför att 
kommunfullmäktige beslutar att: 
- Inrätta en kommunal klimat- och miljöfond för att medfinansiera lokala projekt 
med klimatnytta och miljönytt, inklusve naturvårdsåtgärder.  

- Ta fram riktlinjer för fondens användning och ansökningsförfarande, med 
fokus på miljöeffekt, samverkan och lokal relevans. 

Handlingar i ärendet 
Motion om inrättande av klimat- och miljöfond från Socialdemokraterna och 
Miljöpartiet 2025-05-21. 

 
     

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsens nämndsekreterare 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 36  

Anmälan om motion om kartläggning och 
bekämpning av invasiva växter med hjälp av 
digitala verktyg 
Dnr 2025-000176  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att överlämna motionen till Teknisk nämnd för beredning. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna genom Ambjörn Hardenstedt (S) och Miljöpartiet de gröna 
genom Per-Ola Valastig (MP) har anmält motion om kartläggning och 
bekämpning av invasiva växter i Svedala kommuen med hjälp av digitala 
verktyg. Av motionen framgår bl.a. att invasiva växter är ett växande 
miljöproblem såväl i Sverige som i Svedala kommun vilket hotar den biologiska 
mångfalden, konkurrerar ut inhemska växter och kan orsaka skador på 
ekosystem, jordbruk och infrastruktur. Några av de mest problematiska arterna i 
Skåne är Parkslide, Jättebalsamin, Jätteloka, Kanadensiskt gullris och 
Blomsterlupin. Flera svenska kommuner har genomfört systematiska 
kartläggningar och därefter antagit åtgärdsplaner för bekämpning. Motionen 
föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar att: 

- Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra en kartläggning av förekomsten 
av invasiva växtarter i Svedala kommun,  
- En åtgärdsplan utarbetas för att bekämpa och minska förekomsten av dessa 
växter. 
- Verktyget Crowdorsa utreds och prövas som ett hjälpmedel i detta arbete, i 
syfte att involvera medborgare i kartläggningen. 

Handlingar i ärendet 
Motion om kartläggning och bekämpning av invasiva växter med hjälp av 
digitala verktyg 2025-05-21. 
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Beslut skickas till 
Teknisk nämnd 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 37  

Informationssäkerhetspolicy 
Dnr 2025-000095  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslag till Informationssäkerhetspolicy Svedala kommun  

2025-06-01, samt 
att därmed häva Informationssäkerhetspolicy Svedala kommun antagen i 
kommunstyrelsen 2016-06-01. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Information är en viktig och central tillgång för dagens kommuner, och samtidigt 
en förutsättning för att kommunens verksamheter ska kunna bedrivas, 
effektiviseras och nå sina mål. Att arbeta aktivt med informationssäkerhet, i 
enlighet med etablerade ramverk, utgör en viktig grund för kvalitet i kommunens 
tjänster och hantering av information.  

Ett systematiskt informationssäkerhetsarbete ska därmed bedrivas så att det 
stödjer kommunens arbete med digitalisering samtidigt som det skyddar 
kommunens, medarbetarnas och medborgarnas information. Det är därför av 
yttersta vikt att säkerställa att informationen i Svedala kommun hanteras på ett 
säkert, kontrollerat och standardiserat sätt. En aktuell 
informationssäkerhetspolicy utgör kommunens viljeinriktning för att hantera 
kommunens information på ett systematiskt och informationssäkert sätt.     
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 58. 

Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 61. 
Tjänsteskrivelse av informationssamordnare 2025-04-03. 

Förslag till Informationssäkerhetspolicy 2025-04-03. 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  
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Beslut skickas till 
Informationssamordnaren 

Författningssamlingen 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 38  

Tilläggsanslag för byggnation omklädningsrum 
och kiosk nya IP Klågerup 
Dnr 2025-000085  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att bevilja tilläggsanslag på 1 150 tkr för projektet Samlat idrottsområde i 
Klågerup, byggnation omklädningsrum och kiosk Nya IP Klågerup, samt 
att finansiera tilläggsanslaget genom minskning av det egna kapitalet med 1 
150 tkr. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Teknisk nämnd genom ordförandebeslut föreslår kommunfullmäktige besluta att 
bevilja tilläggsanslag på 1 150 tkr för projektet Samlat idrottsområde i Klågerup, 
byggnation omklädningsrum och kiosk Nya IP Klågerup, samt besluta att 
finansiera tilläggsanslaget genom minskning av det egna kapitalet med 1 150 
tkr. 
I 2025 års investeringsbudget finns projektet Samlat idrottsområde Klågerup 
med ett anslag på totalt 11 500 tkr över två år med 9 500 tkr i 2025 års 
investeringsbudget och 2 000 tkr i plan för 2026. Projektet består av två 
delprojekt, ett för varje idrottsplats i Klågerup. Delprojektet för Gamla IP i 
Klågerup avslutades 2023 med färdigställandet av renoveringen av Gamla 
skolan i Klågerup. Delprojektet för Nya IP i Klågerup, som investeringsbudgeten 
2025–26 avser, består av att uppföra en ny omklädningsbyggnad med kiosk 
som ersättning för den gamla idrottshallen som revs 2021–22. 
Efter genomförd upphandling för byggnation av omklädningsbyggnaden med 
kiosk har vinnande anbud inkommit över budget. Efter ett riskpålägg på 10 % 
för eventuella ÄTA och övriga byggherrekostnader på den vinnande 
anbudssumman medför det ett behov av att begära ett tilläggsanslag på 1 150 
tkr för projektet. Behovet av tilläggsanslag för detta projekt har diskuterats med 
Ekonomienheten. Efter genomförd dialog med Ekonomienheten har ett förslag 
om finansiering av tilläggsanslaget för projektet via kommunens egna kapital 
tagits fram. 
 

Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 55. 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 52. 
Delegationsbeslut Begäran om tilläggsanslag för byggnation omklädningsrum 
och kiosk Nya IP, Klågerup, ordförande i teknisk nämnd, daterad 2025-04-11. 

 
     

 
     

Beslut skickas till 
Ekonomienheten 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 39  

Reviderade avgifter för tillstånds- och 
tillsynsverksamheten enligt alkohollagen 
Dnr 2025-000136  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  

att fastställa avgift för ansökan om tillstånd för gårdsförsäljning,  
att avgiften ska vara 8 000 kronor,  

att den ska gälla från och med 2025-07-01, samt 
att avgiften fastställs under förutsättning att andra direktiv från staten inte 
påverkar kommunens tillståndsprövning. 

     

Sammanfattning av ärendet 
Riksdagen har beslutat om småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker från 1 
juli 2025 för att stödja besöksnäringen. Försäljning ska ske under 
kunskapshöjande besöksarrangemang, med begränsade mängder per kund. 
Endast oberoende småproducenter får tillstånd, och kommunerna blir ansvariga 
för tillstånd och tillsyn. 
För att möjliggöra handläggning av ansökningar för gårdsförsäljning till 
sommaren 2025 föreslå bygg- och miljönämnden att en avgift på 8000 kr för 
ansökan om tillstånd för gårdsförsäljning införs som ett tillägg i taxan. En 
översyn och revidering av aktuell taxa för tillstånd och tillsyn kommer att ske till 
hösten 2025. 
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 54. 

Protokollsutdrag Bygg- och miljönämnden 2025-04-24, § 56. 

Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 53. 
Tjänsteskrivelse av alkoholhandläggare Bygg och miljö. 

Avgifter för tillstånds- och tillsynsverksamheten enligt alkohollagen (med 
ändringar). 
Avgifter för tillstånds- och tillsynsverksamheten enligt alkohollagen (slutlig). 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
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Beslut skickas till 
Bygg- och miljönämnden 

Alkoholhandläggaren 

Författningssamlingen 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 40  

Revidering av teknisk nämnds reglemente 
Dnr 2025-000105  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderat reglemente för teknisk nämnd, att gälla från och med 1 juni 
2025. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Teknisk nämnd framlägger förslag till kommunfullmäktige om att anta reviderat 
reglemente för teknisk nämnd. Vid årsskiftet 2024/25 övergick Svedala 
kommuns VA-verksamhet till VA SYD. Teknisk nämnds reglemente behöver 
med anledning av detta revideras. Revideringar företas i § 1 i reglementet. 
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 56. 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott om revidering av teknisk 
nämnds reglemente 2025-04-23, § 63. 
Protokollsutdrag om revidering av Teknisk nämnds reglemente 2025-03-25, § 
16.  

Förslag till reviderat reglemente Teknisk nämnd - ska utgå. 
Förslag till reviderat reglemente efter ändringar - ny/reviderad. 

 
     

 
     

Beslut skickas till 
Teknisk nämnd 

Författningssamlingen 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 41  

Reviderad bolagsordning för Svedala 
Exploaterings AB (Svedab) 
Dnr 2025-000137  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att godkänna förslag på reviderad bolagsordning för Svedala Exploaterings AB 
(Svedab), samt 

att överlämna bolagsordningen till bolagsstämman för fastställande. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
De bolag som kommunen äger ska skapa samhällsnytta och bidra till att uppnå 
kommunfullmäktiges vision och mål. Förutom av kommunfullmäktige antagen 
Policy för ägarstyrning och bolagsordningar styrs de kommunala bolagens 
verksamhet även av de ägardirektiv som fullmäktige beslutat ska gälla för 
respektive bolag.  

Som en del i uppdrag om framtagande av samverkansavtal mellan Svedala 
kommun, Svedalahem och Svedab har ett arbete gjorts för att införa 
självkostnadsprincipen för Svedab. Införandet av självkostnadsmodellen 
beräknas medföra lägre hyreskostnader för kommunen samtidigt som det 
soliditetsmål som fullmäktige antagit för Svedab fortsatt kommer uppnås. I 
delprojektet har även bland annat gränsdragningslista mellan fastighetsägare 
och hyresgäst reviderats.  
Självkostnadsmodellen ska enligt plan träda i kraft 1 juli 2025. Inför detta 
behöver bolagsordningen revideras, godkännas av fullmäktige och antas av 
bolagsstämman. Styrelsen i Svedala kommunhus AB föreslår 
kommunfullmäktige besluta att godkänna förslag på reviderad bolagsordning för 
Svedala Exploaterings AB (Svedab) och att överlämna densamma till 
bolagsstämman.  

Ärendet har beretts av kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen 
som föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet med ovanstående förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2025-05-05, § 57. 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-04-23, § 54. 

Tjänsteskrivelse av stabschefen, daterad 2025-04-16. 
Förslag till reviderad bolagsordning för Svedala Exploaterings AB. 



 

 

28(30) 

KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  
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Protokollsutdrag från styrelsemöte Svedala kommunhus AB 2025-04-22, § 8. 

 
     

 
     

Beslut skickas till 
Stabschef 

Svedab 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2025-05-21  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 42  

Valärende kommunfullmäktige  
Dnr 2025-000160  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja Evert Jönssons (S) avsägelse av sitt uppdrag som ersättare i 
valnämnden, 
att platsen ersättare i valnämnden, efter Evert Jönssons (S), vakanssätts till 
nästkommande sammanträde i kommunfullmäktige,  
att utse Afrouz Saleh Tabari till ersättare i utbildningsnämnden, efter Benita 
Zander (SD), för tiden fram till och med 31 december 2026. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Evert Jönsson (S) har inkommit med avsägelse av sitt uppdrag som ersättare i 
valnämnden. 
Benita Zander (SD) har tidigare avsagt sig sin plats som ersättare i 
utbildningsnämnden vilket beviljades vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2025-04-23. Hennes plats lämnades dock vakant och ny ersättare ska 
fortfarande utses vid dagens sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Avsägelse från S ersättare i valnämnden. 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2025-04-23, § 27. 
Avsägelse från SD ersättare i utbildningsnämnden 2025-03-20. 

     

     

Beslut skickas till 
Valnämnden 
Utbildningsnämnden 

Troman 
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§ 43  

Meddelande och skrivelser kommunfullmäktige  
Dnr 2025-000121  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att ha tagit del av informationen. 

 
     

Sammanfattning av ärendet 
Följande meddelanden och skrivelser har inkommit till kommunfullmäktige: 
- Utbildningsnämnden har fattat beslut om ny Skolplan för 2025-2030. 
Skolplanen syftar till att förtydliga nämndens viljeinriktning och visar på 
prioriterade områden för Utbildningsnämnden under perioden 2025–2030. 

Handlingar i ärendet 
Beslut om skolplan 2025-2030 Utbildningsnämnden 2025-03-31, § 19. 
Skolplan, Utbildningsnämnden 2025-2030. 

 
     

     

 
 

 



Ärende 

nr. 

Ärende Text Namn Röst 

2 

Redovisning av resultat 

Folkomröstning 11 maj 2025  

 

Votering ang huruvida 

protokollsanteckningen från SD 

och ÄS ska godkännas eller ej 

Rösta JA för att 

protokollsanteckningen 

INTE ska godkännas.  

 

Rösta NEJ för att 

protokollsanteckningen 

ska godkännas.  

  

   Lars Nordberg Avstår 

   
Linda Allansson 

Wester 
Avstår 

   Hans Järvestam Avstår 

   Erik Stoy Avstår 

   Per Mattsson Avstår 

   Dan Nilsson Avstår 

   James Perlman Avstår 

   Anna Netterheim Avstår 

   Ulf Lennerling Avstår 

   Ewa Lennerling Avstår 

   Sara Ripa Avstår 

   Ingegerd Eriksson Avstår 

   Kristoffer Linné Avstår 

   Björn Wennerlund Avstår 

   Sofie Danielsson Avstår 

   Ambjörn Hardenstedt Avstår 

   Hellen Boij-Ljungdell Avstår 

   Leif Göthed Avstår 

   Lise-Lott Gsaxner Avstår 

   Torbjörn Sköld Avstår 

   Heléne Hardenstedt Avstår 

   Göran Malmberg Avstår 

   Ewa Bohlin Avstår 

   
Ann-Charlotte 

Ziegenfeldt 
Avstår 

   Per-Ola Valastig Nej 

   Steen Salling Nej 

   Magnus Lilja Nej 

   Caroline Gullstrand Nej 

   Monalisa Flamander Nej 

   Mats Carlsson Nej 



   Tobias Ström Nej 

   Tommy Rosenberg Nej 

   
Monica Lindberg 

Persson 
Nej 

   Morgan Pedersen Nej 

   Diana Makeia Nej 

   Peter Jansson Avstår 

   Geir Hansen Avstår 

   Dan Andersson Nej 

   Mats Nilsson Nej 

   Helena Carlsson Nej 

   Carin Falck Avstår 

   Jan-Olof Nilsson Avstår 

   Reino Lindberg Nej 

   Erik Almgren Nej 

 



Protokol I santeckn i ng 
Svedala kommun 
Kommunfullmäktige

SVEDALA

Redovisning av valresult efter folkomröstningen den 11 :e maj

Redovisningen av valresultatet till kommunfullmäktige är inte korrekt. Enligt kommunens 
information till väljarna i vallokalen samt på kommunens hemsida motsvarar ett kryss på det 
tredje alternativet ”Jag tar inte ställning” en blank röst i allmänna val. Det innebär att den inte 
ska tas med i beräkningen av röstandelarna för övriga alternativ, eftersom den beräkningen 
endast baseras på de giltiga rösterna.

Antingen har beräkningsfel begåtts i redovisningen, eller så har kommunens information till 
väljarna i vallokalerna och på hemsidan varit missvisande.

Vi vill understryka att en ogiltig röst inte är en dålig röst. Att lämna en ogiltig röst är ett fullt 
legitimt val som en väljare kan göra medvetet. Men det valet berövas man om man tror att 
man lämnar en ogiltig röst, när den i själva verket behandlas som en giltig röst.

Med en beräkning som speglar kommunens information kring hur rösterna ska hanteras skulle 
alternativ ett - för egen regi - ha 70 % av rösterna, inte 68 % som det står i redovisningen. 
Det gör inte så stor skillnad i praktiken, men rätt ska vara rätt. Det handlar om förtroendet för 
demokratin. Även en liten orättvisa skadar förtroendet för demokratin, och det är allvarligt i 
sig.

Svedala den 21 maj 2025

Sverigedemokraterna Svedala

Älska Svedala

E-post: svedala@sd.se
-Tel:-040 - 692-84-00

Sverigedemokraterna Svedala Organisationsnummer
06846502-6782

mailto:svedala@sd.se


 

 

Motion till Svedala kommunfullmäktige 

 
Förslag om att skapa en inomhushall i Svedala kommun 

Svedala kommun har idag flera möjligheter för olika former av inomhusaktiviteter, men det 
saknas en anläggning med konstgräsplan. Många barn, föräldrar och lokala föreningar har 
uttryckt en stark önskan om en sådan hall, som skulle ge helt andra förutsättningar för idrott 
och aktivitet under årets alla månader. Denna brist innebär att föreningar och enskilda 
utövare tvingas resa utanför kommunen för att få tillgång till liknande faciliteter, vilket innebär 
extra tid och kostnader.  

För att främja folkhälsan, stärka det lokala föreningslivet samt skapa en attraktiv mötesplats 
för invånarna föreslår vi att Svedala kommun bygger en ny inomhushall med konstgräsplan. 

Hallen bör inkludera: 

● En konstgräsplan med måtten av en fullstor 11-manna fotbollsplan. 
● Tillräckligt antal omklädningsrum med dusch och hygienutrymmen. 
● En kiosk med försäljning av enklare mat, drycker och fika, vilket ger besökare 

möjlighet till socialt umgänge. 
● En läktare anpassad för antalet besökare. 

Kommunen ska ansvara för driften av hallen, medan föreningar och andra intressenter kan 
hyra hallen. Vid uthyrning ska samtliga faciliteter och driftkostnader ingå. 

Placeringen och exakt utformning av hallen bör utredas närmare av kommunen. Faktorer 
som tillgänglighet med kollektivtrafik, möjlighet till samverkan med befintliga anläggningar 
samt utvecklingspotential bör särskilt beaktas. 

En inomhushall med konstgräsplan skulle gynna hela kommunen, skapa bättre 
förutsättningar för fysisk aktivitet året runt, samt stärka kommunens attraktionskraft för såväl 
befintliga som nya invånare. Genom att svara på de önskemål som tydligt uttryckts från 
föreningslivet, barnfamiljer och enskilda invånare bidrar satsningen till att främja idrottande 
bland ungdomar, öka gemenskapen mellan invånarna och erbjuda ett långsiktigt positivt 
tillskott till kommunens fritids- och kulturutbud. 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna att kommunfullmäktige 
beslutar: 

- Att ta fram en kalkyl och kostnadsanalys för anläggande och drift av en inomhushall 
med konstgräsplan enligt ovanstående specifikationer. 

- Att utreda var en sådan inomhushall skulle kunna placeras.  

För Sverigedemokraterna Svedala 

 

Caroline Gullstrand    Mats Carlsson 

 



 
2025-04-07 

 



Motion till Svedala kommunfullmäktige

Förslag om att skapa en unik temalekplats i Klågerup

Klågerup är en trivsam och attraktiv by med stor potential att bli ännu mer lockande för både 
nuvarande invånare och besökare från andra orter. För att förstärka denna attraktionskraft 
ytterligare föreslår vi att kommunen etablerar en unik temalekplats i Klågerup. En 
temalekplats skiljer sig från vanliga lekplatser och väcker nyfikenhet och intresse hos både 
barn och vuxna. Lekplatsen ska ha ett kreativt och lärorikt tema som lockar besökare från 
omgivande kommuner och ger Svedala kommun en unik identitet som ligger i linje med vår 
önskan om att få hit fler barnfamiljer.

Svedala kommun är en växande ort med en stark gemenskap och en vilja att utvecklas. 
Lekplatser är viktiga för barns utveckling och erbjuder en plats för lek och social interaktion. 
En temalekplats kan vara ett bra sätt att attrahera besökare, och ge invånarna i Klågerup en 
unik plats att samlas på.

En temalekplats kan till exempel ha ett miljövänligt eller lärorikt tema, som en rymdlekplats, 
en vattenlekplats eller en lekplats baserad på lokala natur- och kulturvärden. Detta skulle 
också kunna stärka Svedalas varumärke som en plats som värnar om både kreativitet och 
hållbar utveckling. Eller kanske en temalekplats om Sveriges kultur och historia?

Vi anser att Svedala kommun har potential att skapa något riktigt unikt och inspirerande i 
form av en temalekplats. Detta skulle inte bara vara ett bra tillägg till vår befintliga 
infrastruktur, utan också bidra till att öka kommunens synlighet och attraktionskraft för 
besökare från närliggande kommuner. En sådan etablering skulle också kunna gynna det 
lokala näringslivet, exempelvis genom ökad turism, vilket leder till fler besök på caféer, 
restauranger och butiker i närområdet.

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna att kommunfullmäktige 
beslutar:

- Att utreda möjligheterna till etablering av en temalekplats i Klågerup, inklusive 
kostnadsberäkning och förslag på lämpliga teman och placeringar.
Att kommunen avsätter medel för att finansiera projektet i den kommande budgeten.

För Sverigedemokraterna Svedala

Caroline Gullstrand Mats Carlsson



Socialdemokraterna & Miljöpartiet de gröna - Svedala kommun

Motion om kartläggning och bekämpning av invasiva växter i 
Svedala kommun med hjälp av digitala verktyg

Till kommunfullmäktige i Svedala

Invasiva växtarter är ett växande miljöproblem i Sverige och även i Svedala 
kommun. Dessa arter hotar den biologiska mångfalden, konkurrerar ut 
inhemska växter och kan orsaka skador på ekosystem, jordbruk och 
infrastruktur. Några av de mest problematiska arterna som förekommer 
eller riskerar att spridas i Skåne är:

. Parkslide

• Jättebalsamin

o Jätteloka

• Kanadensiskt guilds

• Blomsterlupin

För att effektivt kunna motverka spridningen av dessa arter behöver vi ha 
god kunskap om var de förekommer och i vilken omfattning. Flera svenska 
kommuner har därför valt att genomföra systematiska kartläggningar och 
därefter antagit åtgärdsplaner för bekämpning.

Ett verktyg som har visat sig effektivt i detta arbete är Crowdsorsa - en 
mobilapp där medborgare kan rapportera in observationer av invasiva arter 
genom att fotografera dem. Systemet använder dessa data för att skapa en 
geografisk karta över utbredningen, vilket gör det lättare för kommunen att 
prioritera insatser där de gör mest nytta.



Appen används redan med stor framgång i ett flertal svenska kommuner, 
som till exempel Hagfors och Örebro, där den har lett till ökad 
medvetenhet, större medborgarengagemang och ett mer effektivt 
bekämpningsarbete. Under sommaren 2025 kommer även Sunne, 
Karlsborg, Lilla Edet, Tanum och Falun i projekt där Crowdsorsa användes 
för att kartlägga invasiva växter.

Att använda Crowdsorsa i Svedala skulle innebära ett steg framåt i att ta 
tillvara digitaliseringens möjligheter för miljönytta och 
samhällsengagemang.

Mot denna bakgrund föreslår vi att kommunfullmäktige beslutar att:

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra en kartläggning av 
förekomsten av invasiva växtarter i Svedala kommun.

2. En åtgärdsplan utarbetas för att bekämpa och minska förekomsten 

av dessa växter.

3. Verktyget Crowdsorsa utreds och prövas som ett hjälpmedel i detta 
arbete, i syfte att involvera medborgare i kartläggningen.

Genom denna satsning kan Svedala ta ansvar för den biologiska mångfalden 
och visa vägen i ett hållbart, inkluderande och modernt naturvårdsarbete.

Svedala 2025-05-19

Ambjörn/Hardensted.

För Miljöpartiet i Svedala:

För Socialdemokraterna i Svedala:

Per Ola Valastig



Socialdemokraterna & Miljöpartiet de gröna - Svedala kommun

Motion om inrättande av en Klimat- och miljöfond för klimatsmarta och 
naturvänliga initiativ i Svedala kommun

Bakgrund och syfte
Svedala kommun har ambitiösa mål inom klimat- och hållbarhetsområdet. 
För att nå dessa mål krävs inte bara kommunala insatser, utan även ett brett 
engagemang från invånare, bostadsrättsföreningar och det lokala 
näringslivet. Genom att främja och medfinansiera lokala initiativ som bidrar 
till minskade utsläpp, ökad energieffektivitet och stärkta naturvärden, kan 
kommunen agera möjliggörare och katalysator för en bredare omställning.

Förslag
Vi föreslår att Svedala kommun inrättar en klimat- och miljöfond som ska 
kunna medfinansiera lokala projekt med tydlig klimatnytta och miljönytta. 
Med miljönytta avses inte bara minskad miljöpåverkan utan även insatser 
som gynnar biologisk mångfald, ekosystemtjänster och naturvård.

Fonden ska rikta sig till t.ex. privatpersoner, bostadsrättsföreningar och 
kunna stödja initiativ som exempelvis:

• utveckling av delningstjänster,
• investeringar i energTeffektivisering
• naturvårdsåtgärder i tätortsnära grönområden eller på privata marker,
• andra innovativa lösningar som minskar klimatpåverkan eller stärker 

den lokala miljön.

Kommunen bör utveckla fonden i samverkan för utformningen med 
lämpliga organisationer och aktörer såsom Energikontoret Skåne, 
Länsstyrelsen Skåne, Naturskyddsföreningen, lokala föreningar, 
studieförbund samt näringslivsrepresentanter.



Motivering
En klimat- och miljöfond skapar incitament för fler att agera hållbart. Den 
ökar delaktigheten i klimatomställningen och stärker samverkan mellan 
kommun, medborgare och näringsliv. Genom att även inkludera natur- och 
miljövärden skapas mervärden for den biologiska mångfalden, den lokala 
livsmiljön och den sociala gemenskapen. Många mindre initiativ kan 
tillsammans ge stor positiv effekt - både för klimatet och för människor i 
Svedala.

Yrkande
Vi yrkar att kommunfullmäktige beslutar att:

1. Inrätta en kommunal klimat- och miljöfond för att medfinansiera 
lokala projekt med klimatnytta och miljönytta, inklusive 
naturvårdsåtgärder.

2. Ta fram riktlinjer för fondens användning och ansökningsförfarande, 
med fokus på miljöeffekt, samverkan och lokal relevans.

För Socialdemokraterna i Svedala:

Ambjörn Hardenstedt

För Miljöpartiet i Svedala:

Svedala 2025-05-19

Per Ola Valastig
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